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BYDELSDIREKTØRENS DRIFTSORIENTERING  
 
HENSIKT 
Bydelsdirektøren utarbeider en driftsinformasjon til hvert BU-møte. Denne informasjonen erstatter 
ingen saker, men vil være et supplement om temaer det arbeides med i bydelens fagområder og 
funksjoner. Driftsorienteringen vil ikke bli forelagt de forskjellige utvalgene da 
driftsinformasjonen vil bli oppdatert med ny og relevant informasjon uken før BU møtet finner 
sted.  
 
ORGANISASJON – GENERELT 

• Det har vært avholdt et seminar for BU medlemmer og bydelens ledelse 4. og 5. november. 
Tema for seminaret var boligvirkemidler og boligsosial handlingsplan og årsplan og 
budsjett for 2011.  

 
OSLO KOMMUNE – SENTRALT – SAMARBEID MELLOM BYDELER 

• Tilleggsinnstillingen ble frigitt av byrådet 4. november. Tilleggsinnstillingen bedret 
budsjettsituasjonen med ca 1,6 mill. kroner i forhold til byrådets budsjettforslag som ga oss 
en redusert ramme på ca 25 mill. kroner sammenlignet med 2010 nivå.  

 
Enhet for Økonomi (inkl IKT, felles drift og vedlikehold og Gericakonsulent) 

• Bydelens regnskapsresultat pr.30.09.2010 viser fremdeles et merforbruk på - 4 mill. i 
forhold til budsjettforutsetningene hvilket betyr at bydelen har innført kostnadsbesparende 
tiltak som innkjøp, overtid og ansettelsestopp. Egen BU-sak for regnskapssituasjonen 

• Enhet for økonomi forbereder, som andre enheter, budsjett 2011 internt i organisasjonen. 
Etter fremleggelsen av byrådets tilleggsinnstilling for budsjett 2011 har Bydel Vestre Aker 
fått et noen korrigeringer, men lite ekstra midler. Det totale omstillingsbehovet er det 
samme.  

• Innføringen av nytt e-post system er i gang i Oslo Kommune. Bydelen er forbredt på å 
bruke tid og ressurser innen opplæringen av organisasjonen. Implementeringen skjer den 
13. Desember. 

• Prosjektet ”Sikksakk stien” endelig godkjenning ligger for øyeblikket hos Plan- og 
bygningsetaten. Videre fremdrift er avhengig av godkjenningen. Bydelsutvalget vil bli 
informert så fort noe nytt skjer i saken. 
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Enhet for Sosial/NAV 
• Kvalifiseringssenter har 44 deltagere på Kvalifiseringsprogrammet er i oktober. Dette er to 

over måltallet for oktober. Kvalifiseringssenteret har i tillegg 27 deltagere på 
Introduksjonsprogrammet for nyankomne flyktninger. 

• Kvalifiseringssenteret er det tjenestestedet som har overtatt noen av de oppgavene START-
sysselsetting hadde.  START-sysselsetting ble i sin tid opprettet for å kvalifisere/aktivisere 
sosialklienter for at de i skulle ha muligheter for å komme ut i jobb. Det ble også formidlet 
klienter til arbeidstagere. Kvalifisering var den gang ingen rettighet som klientene kunne 
søke om å få. Det innebar at START-syselsetting, kunne prioriterte hvilke klienter som 
skulle få et tilbud. Vi ble et NAV kontor i desember 2007. Med dette skjedde det endringer 
i forhold til blant annet den type kvalifisering som START-sysselsetting arbeidet med. 
Gamle A-etat kom innunder NAV Vestre Aker med alle sine tjenester til arbeidsledige. 
Sosialtjenesteloven ble endret slik at langtids sosialklienter fikk en rettighet til et ett- til 
toårig kvalifiseringsprogram med en tilhørende kvalifiseringsstønad. 
Kvalifiseringsprogrammet ble lagt til den kommunale delen i NAV og det ble opprettet et 
eget Kvalifiseringssenter. Søkerne får et enkeltvedtak, en kvalifiseringsplan og følges opp 
tett og individuelt av kommunale ansatte. Målgruppen i loven er langtids sosialklienter. 
Sosialklientene som ikke trenger langvarig, spesielt tilpasset kvalifisering, vil nå bli 
henvist til andre veiledere i NAV Vestre Aker og til Publikumsmottaket. Her vil de få 
tilbud om og kunne bli påmeldt ulike kurs, jobbsøkeklubb, skrive CV, sende søknader, 
eller bli formidles direkte til arbeidsgivere. 

 
Enhet for Bestiller 

• Enhet for Bestiller har i september måned hatt 37 utskrivningsklare brukere på sykehuset 
som er en nedgang siden siste måned. Enhet for Bestiller har derfor klart å få brukerne 
raskere ut fra sykehuset. 

• Spesialisert korttidsenhet og bydelen har nå en tettere dialog for å finne de brukerne som 
har mest behov for et tilbud ved denne enheten. 

• Mange av tjenestene til bydelens brukere revurderes alltid siste kvartal i året.  Dette 
arbeidet er nå i gang. 

 
Enhet for barnehager 

• Vi har gjennomført 4 kursdager for ansatte i private og kommunale barnehager og ansatte 
innenfor enhetene som jobber med barn og unge.  Tema  ”Tidlig intervensjon, små barn 
med adferdsvansker”. Til sammen ca 240 deltakere. 

• Det er gjennomført 1.hjelpskurs for ansatte i de kommunale barnehagene, til sammen 8 
kurs. 

• I forbindelse med ”Nærværs prosjektet” i de kommunale barnehagene er den første av fem 
nettbaserte undersøkelser gjennomført.  Undersøkelsen er en læringsforsterker som skal 
bidra til bevisstgjøring rundt egne holdninger og innsats i forhold til trivsel på 
arbeidsplassen. 

 
Enhet for barnevern 

• Enheten har hatt Kommunerevisjonen på besøk en hel dag i oktober måned. 
Kontrollområdet denne gang var økonomi. Kommunerevisjonen fant ingen avvik og hadde 
ingen bemerkninger på svikt. Enheten presenterte i tillegg egne utarbeidede rutiner i 
forbindelse med kontroll på økonomi. Kommunerevisjonen gav oss meget god 
tilbakemelding på dette arbeidet. 

• Enheten ligger fremdeles litt over antall meldinger sammenlignet med samme tid i fjor.  
Pt har enheten 41 pågående undersøkelser, hvilket er det høyeste antall på flere år. 
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• Enheten utfører i ukene frem til jul de siste oppfølgingsbesøk i våre fosterhjem. Måltall er 
min. 4 oppfølgingsbesøk per år og vi oppnår dette. Enheten har 30 fosterbarn fordelt i 25 
fosterhjem med beliggenhet bl.a. i: Arendal, Skien, Tønsberg, Trondheim, Gjøvik, Alta, 
Fetsund, Kirkenær, Bærum, Oslo. Enheten har veldig gode og stabile fosterhjem, og har 
kun opplevd at 3 ungdommer har måttet bytte fosterhjem i en 10 års periode. Dette er 
ungdommer med store utfordringer som har fått bedre utvikling ved flytting til mer 
forsterket fosterhjem. Det fremkom igjen i media denne uken at veldig mange fosterbarn 
flytter 3 – 4 ganger. Dette er ikke en realitet i vår bydel. 

• Enheten er i en avslutningsfase i arbeidet med å gjennomgå alle kostnadskrevende klienter, 
og arbeidet med å reforhandle avtaler. Resultatet hittil viser at vi har fått reduksjon i 
døgnpris på en del av klientene gjeldende fra 01.01.11 og noen få gjeldende fra 15.11.10. 
Resultatet av dette arbeidet vil ha positiv virkning for økonomien i 2011. 

• Enheten har hatt fokus på sykefravær i år. Sykefraværsprosent per 01.11.10 - 4.77 % noe 
som er en nedgang fra samme periode i 2010. 

 
Ressursenhet for Barn og Unge 

• Tverrfaglig veiledningsgruppe er igangsatt. Veiledningen drives i et samarbeid med Nic 
Waal (BUP) og bydelen. Veiledningen ledes av klinisk sosionom Hanne Pedersen, Nic. 
Waal, og vil bli holdt en gang pr.mnd. Det er ansatte ved ressursenheten, helsestasjon,  
barnevern og barnehagene som får tilbudet. I alt 9 stykker deltar. Fokus er tidlig 
intervensjon i forhold til sårbare barn og deres familier. 

• ”Ressursuken”, kartlegging av 1.klassinger, er gjennomført ved to av barneskolene i vår 
bydel. Evaluering er gjennomført med skolenes ledelse og tilbakemeldingene er meget 
gode også i år.     

• Enheten v/ ergoterapeut har vært med på å gi innspill på høringsnotatet (NOU 2010:5 
”Aktiv deltakelse likeverd og inkludering et helhetlig hjelpemiddel tilbud”). 

• Lokal handlingsplan for mennesker med nedsatt funksjonsnedsettelser er i slutt fasen. 
• Alle ansatte har deltatt på dags seminarene ”Tidlig intervensjon - små barn med 

atferdsvansker” og ” Vold i nære relasjoner”. Dette var seminarer med innhold som gir 
inspirasjon til videre arbeid med temaene.  

 
Enhet for hjemmetjenester 

• Vinderen distrikt er godt i gang med håndholdte terminaler og de ansatte lærer seg 
systemet raskt. 

• Bilansvarlig i hjemmetjenesten er ferdig med vinterforberedelser. Det er stort fokus på å få 
ned driftsutgiftene i forhold til bilene. 

• Det er ansatt flere nye medarbeidere i enhet for hjemmetjenester i ledige stillinger og det 
arbeides mye med rekruttering både til faste stillinger og ekstravakter. 

• Sykepleiestudenter fra Diakonhjemmet høgskole er i praksis i hjemmetjenesten, 4 
studenter på hvert distrikt frem til jul. 

• Det er økende behov for tjenester; både hjemmesykepleie og praktisk bistand. Praktisk 
bistand har fått flere nye brukere. Hjemmetjenestens merforbruk skyldes at antall vedtak 
innenfor hjemmesykepleie er økende. 

• Det planlegges seminar om individuell plan i samarbeid med andre enheter i bydelen i 
desember 2010. 

• Samlet sykefravær i enhet for hjemmetjenester er pr. september 11,28 % mot 14,47 % på 
samme tid i fjor. Avdelingslederne gjør en god jobb med nærværsarbeid. 
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Enhet for Boliger, Dagsentra og Psykisk Helsevern 
• Ansatte i Vilje Viser Vei (Arbeid med Bistand) flytter til Hovseterveien 104.  

Dette vil gjøre samarbeidet med Kontoret for psykisk helse som også holder til på Hovseter 
enklere.  

• Ansatte ved dagsentrene starter arbeidsdagen i to av boligene for å hjelpe til med 
morgenstellet. Dette sparer dagressurser i boligene. 

• Det vil på sikt bli et par ledige plasser på Blåklokka dagsenter. I kjølevannet av dette skal 
dagsentertilbudet ses på i en større sammenheng.  

• Utvalget som har utarbeidet forslag til Lokal handlingsplan for universell utforming hadde 
sitt siste møte 20. oktober. Handlingsplanen er sendt videre til behandling i Helse- og 
sosialkomiteen og til Bydelsutvalget. 

• Miljøterapeuten som har ansvar for fritidstiltak til utviklingshemmede skal ut i et års 
permisjon. Vikar er tilsatt og begynner 1. desember. 

• Ny instruks for forvaltning av tjenestemottakers midler i og utenfor institusjon er vedtatt av 
Byrådet, sak 12/2010. Instruksen er gjennomgått og implementert i de samlokaliserte 
boligene. 

 
Enhet for Forebygging og Rehabilitering 
• Enheten omfatter fysioterapi, ergoterapi, innsatsteam, dagrehabilitering, seniorveiledere 

(tidl. eldrekonsulent), Røa eldresenter, og tilknyttet Vinderen seniorsenter.   
• Det har i oktober vært betydelig pågang både på innsatsteam, dagrehabilitering, 

fysioterapeuter og ergoterapeuter. For eksempel har ergoterapeutene mellom 50 og 60 åpne 
saker (dvs brukere) i gang pr måned. Et vanlig antall for en ergoterapeut i full stilling har 
tidligere vært anslått til ca 40.  

• Balansegruppen (tidligere fallforebyggende prosjekt) har hatt internt evalueringsmøte. 
Deltakerne testes avslutningsvis først i desember, men fysioterapeutene ser nå etter 8 uker 
tydelig fremgang hos den enkelte. Opplegget har fungert meget godt, og de ansatte har 
opplevd dette prosjektet som inspirerende og nyttig. Blir fulgt opp neste år med nye 
grupper og i tillegg vil seniorveilederne starte en gruppe for de som har gjennomført 
kurset. Hensikten er å sikre at de opprettholder den forbedrete funksjonen. 

• Enheten har gjennomført felles planlegging med Røa eldresenter, Vinderen seniorsenter og 
seniorveilederne. Fra og med neste år vil leder i brukerutvalgene ved de to sentrene 
inviteres med i disse møtene.  

 
Enhet for Helsestasjon og Skolehelsetjeneste 

• Antall fødsler frem til 01.11 er 543. Fødselstallet blir trolig litt lavere enn fjoråret. 
• ”Godt Samliv” hadde første møte for 7 par torsdag 11.11. Neste treff er 18.11. Kursene 

holdes på kveldstid i Sanitetskvinnenes lokaler på Smestad.  
• Skolehelsetjenesten og HFU vil fokusere på hodepine blant skolebarn i desember mnd. Vi 

vet at mange unge kommer seg sent i seng og neste morgen blir frokosten nedprioritert. 
Mange glemmer også å drikke vann i løpet av dagen. Vi vil derfor forsøke en 
”befruktningskampanje” i desember. Alle som kommer til helsesøster, fordi de plages av 
hodepine, vil bl.a. få tilbud om en frukt og et glass vann.  

• Skolehelsetjenesten har i høst hatt stor pågang av elever som sliter med skoletrivsel og 
psykisk helse. Vi har registrert 550 elevsamtaler bare på dette området. Helsesøsters 
tilgjengelighet har stor betydning. 
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Enhet for Forebygging Barn og Unge 
• Fritidsklubben. Kampen om Sætra har vært en kjempesuksess. I innledende runder hadde 

klubben over 100 ungdommer inne i snitt hver gang.  I semifinalene 5. og 6. november 
over 200 hver gang. Finalen er lørdag 27. november. Klubbrådet har som avtalt hatt kiosk 
hver gang. Regnskapet på hvor mye penger som har kommet inn, gjøres opp etter finalen. 

• Halloweenparty på juniorklubben med 45 besøkende. Veldig bra! 
• Juniorklubben har fått mange nye medlemmer. Det er nå en større miks av ”norske” barn 

og barn med innvandrerbakgrunn enn klubben har hatt tidligere.  De ansatte på klubben 
mener det er veldig bra for integreringen, da det tar bort stigmatiseringen rundt klubben, og 
det blir synlig at fritidsaktiviteter på klubben kan være morsomt for alle, ikke bare en 
bestemt gruppe. 

• SaLTo.  ”Kjentmann” beredskapsverktøyet for skolefolk som møter elever med 
rusproblemer har hatt 4 samlinger, det gjenstår en før jul både på Persbråten vgs og Ris 
ungdomskole. På den siste samlingen 30.11.10 kommer ”kjentmann” Beate (nå også 
rådgiver) på Persbråten for å presentere erfaringene fra fjordåret. Arbeidet organiseres av 
rusmiddeletaten og gjennomføres sammen med SaLTo. Rusmiddeletaten er meget fornøyd 
med deltakerne 

• Arbeidet med ”dropouts” på Persbråten har medført at elevene nå springer for å komme 
tidsnok inn døren og forflytter seg til basen før det ringer 

• ”Tegn og symptomer på narkotika” som er vedtatt i bydelens kompetanseplan er nå 
gjennomført med 3 dager. Deltakerne var meget fornøyd både med innhold og 
foredragsholder. 

• Feltteamet ble i november gjort om til to 50 % stillinger. To minoritetsansatte på klubben 
arbeider rusforebyggende blant ungdom. De arbeider i nært samarbeid med uteteam og de 
bidrar i idrett og utfordring og oppsøkende arbeid.  

• Uteteam. I løpet av oktober måned har flere nye ungdommer tatt i bruk Uteteamet. Dette 
har primært vært ungdom fra Hovseter. Vi har deltatt på et foreldre/ungdomsmøte, der vi 
har kommet i kontakt med ungdom som tidligere har vært ukjent for oss.  

• Vi har etablert faste tider for oppsøkende virksomhet på Midtstuen og Ris Ungdomsskole.  
• Vi har i oktober måned startet opp ”Idrett og Utfordring”, som er en gruppe for ungdom 

som ikke har en fast fritidsaktivitet og som er i målgruppa til Uteteamet. Gruppa består av 
gutter i alderen 12-15, og aktivitetene frem til nå har vært dans og svømming. Vi startet 
arbeidet med å rekruttere jenter til en ”Idrett og utfordringsgruppe”, som har oppstart i 
november. 

• Vi har et kontinuerlig samarbeid med Hovseter skole, for å følge opp enkeltelever som 
ikke møter til timene.  

• Som lokale OT- kontakter har vi samarbeid med rådgivere på skolene og elever som står i 
fare for, eller har droppet ut av videregående skole. Det har i regi av Uteteamet vært 
arrangert et OT- møte med diverse samarbeidspartnere.  

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
BU tar bydelsdirektørens driftsinformasjon til orientering. 

 
 
 
 
Jan O. Nytveit  
Bydelsdirektør 
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